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Je dobré vést děti k sebeobsluze, 
ještě než nastoupí do školky. Je to 
pro ně míň stresující, říkají shodně 
učitelky Simona Krulová a Veroni-
ka Váková z MŠ Březinova 30.

Veronika Dawidowicz ז

Jak jste přišly k tomu, že chcete 
být učitelkou?

Simona: Já jsem chtěla být učitel-
kou ve školce už na základce, ale teh-
dy ještě nebyl v mém okolí otevřený 
obor předškolní a mimoškolní peda-
gogika, takže jsem vystudovala jinou 
školu a později jsem si dodělala před-
školní pedagogiku.

Veronika: U mě to asi přišlo, až 
když jsem měla svoje děti. Bavilo mě 
se jim doma věnovat, hrát si s nimi a 
učit je nové věci.

Jak by se měli děti i rodiče připra-
vit na to, že je od září čeká školka?

Simona: Rozhodně nestrašit děti 
stylem: Od září půjdeš do školky a 
tam ti to začne. Brát to tak, že si na-
jdou nové kamarády. Je ale také dob-
ré vést děti k samostatnosti a sebeob-
sluze.

Je něco, co děti musí umět při 
nástupu do školky?

Simona: Očekává se, aby děti 
zvládaly základní dovednosti, mezi 
které patří například dojít si na toa-
letu, umět se obléknout a svlék-
nout, komunikace. Často se stává, 

Učitelka musí být ve školce pořád ve 

DĚTI ve školce často smutní po rodičích, a tak se je učitelky snaží zabavit, aby se lépe adaptovaly. Což se prý zatím vždy poda-
řilo. Foto: Veronika Dawidowicz

že děti ještě neumí mluvit, ale k 
základní sebeobsluze by je rodiče 
měli vést ještě před nástupem do 
školky. 

Je pro děti v něčem lepší, 
když už se umí například samy 
obléct?

Simona: Rozhodně ano. Už tak 
je nástup do školky pro většinu dětí 

těžký. A když pak vidí, že ostatní děti 
si už umí třeba nazout boty nebo se 
obléct, a oni ne, může to pro ně být 
stresující.

Proč jste se rozhodla vstoupit do 
krajské politiky  a v čem přinášíte 
změnu? 

Protože chci, aby se lidem na naší 
Vysočině žilo líp. Současné kraj-
ské vedení je prodlouženou rukou 
vlády. Proto přichází Přísaha, aby 
napravila jejich hrubé chyby! Jsme 
nová síla, bez korupční minulosti a 
stejně jako v případě eurovoleb  při-
vádíme do politiky odborníky. 

Přísaha a Motoristé hodně 
uspěli ve volbách do europarla-
mentu . Chcete  výsledek potvrdit 
i v krajských volbách? 

Naše Přísaha s Motoristy získala 
krásných 10,23 % hlasů a dostala 
do europarlamentu Filipa Turka a 
Nikču Bartůšek. S velkou pokorou 
si vážíme každého jednoho hlasu 
a uděláme maximum, abychom 
uspěli i v krajských volbách. 

Já coby zastupitelka se  snažím 
dělat vše pro spokojenost občanů 
našeho města a moc si vážím jejich 
důvěry. Totéž chci dělat pro všech-
ny obyvatele naší krásné Vysočiny.

Co  by Přísaha v případě zvole-
ní podnikla pro zlepšení kvlaity 
života na Vysočině? 

Rozhodně zlepšíme dostup-
nost bydlení i zdravotní péče a 
podpoříme mladé rodiny! Chceme 
zastavit vylidňování i propad po-
rodnosti. Ta nám klesla meziročně o 
více než 10 %. Když vláda svou poli-

tikou poškozuje mladé rodiny, je tu 
kraj, který může pomoct. Pokud mě 
lidé zvolí hejtmankou, tak mám v 
plánu rozběhnout tzv. projekt Kraj 
developerem, díky kterému zrych-
líme a zjednodušíme proces nové 
výstavby a hlavně budeme moct 
nabídnout lidem dostupné bydlení 
za mnohem nižší ceny. 

Co je podle Vás teď v kraji nej-
větší problém a jak byste ho řeši-
la? 

Musí se hlavně přestat používat 
poruchové přístroje TEMPUS 
v sanitkách a zastavit tlak na zdra-
votníky, kteří na to upozorňují. 
Vedení ZZS i kraje už 3 roky o 
problému ví a pořád ho nevyřešilo. 

Vědomě tak ohrožuje zdraví i 
životy lidí. K tomu riskuje odchody 
zdravotníků, kterých už teď máme 
nedostatek.  To rozhodně změníme! 
Vyvodíme konkrétní zodpovědnost 
za tento neakceptovatelný stav! 

Zlepšíme taky dostupnost bydlení i 
zdravotní péče a zastavíme nehospo-
dárnost, nejen ve zdravotnictví. Už 
žádné předražené zakázky a rozkrá-
dání peněz, které mají sloužit našim 
občanům a jejich zdraví. Z prostřed-
ků REACT-EU čerpala jihlavská 
nemocnice asi 700 milionů korun a 
10 % ze zakázek šlo do cizích kapes.  

Mluvíte o “nekalých”prakti-kách. 
Už jste se v minulosti s něčím tako-
vým setkala? 

Ano, v minulosti jsem podávala 
třeba trestní oznámení na ICOM, 
protože získal od kraje mnohem 
výhodnější podmínky při nerovném 
výběrovém řízení. Občany Vysoči-
ny to tehdy stálo zbytečně miliony 
korun navíc. Stejně tak jsme řeši-
li kauzu Lesy ČR, kdy nám antimo-
nopolní úřad dal za pravdu a zahájil 
řízení.

Říkáte, že se hazarduje se zdra-
vím občanů. Máte nějaké důkazy? 
Budete to řešit? 

Ano. Asi před měsícem mě kon-
taktoval první zdravotník a požádal 
mě o pomoc. Potom jsem mluvila s 
mnoha dalšími z celého našeho kra-
je a musím říct, že mě až mrazí, když 
o tom mám mluvit. Předložili mi 
písemné důkazy, které potvrzují, že 

poruchové přístroje TEMPUS opa-
kovaně ohrožují životy lidí. A jsme 
jediný kraj, který je používá. Mám i 
záznamy ze zdravotní komise. 

Stejně tak vím o tlaku na zdravot-
níky, aby poruchy nehlásili. Což je 
vrchol všeho! Na co čekají? Až kvů-
li tomu někdo umře?! Nedovolím 
další hazardování se zdravím našich 
občanů ani útoky na naše zdravot-
níky. Ti lidé zachraňují životy  a 
zaslouží si respekt. Pokud budu zvo-
lena hejtmankou, udělám s tím krát-
ký proces a vyvodím patřičnou zod-
povědnost.  

Jak byste zlepšila celkovou 
dostupnost zdravotní péče? 

Předně posílíme zdravot-
nické obory a vychováme si nové 
generace zdravotníků na Vysočině. 
Zvýšíme stipendia i stabilizační 
půjčky pro studenty lékařských 
fakult, co po studiích zůstanou pra-
covat v našem kraji a zavedeme bo-
nus pro seniorní lékaře, kteří ordinují 
i v důchodovém věku. 

Zlepšíme podmínky pro atestace, 
včetně zajištění potřebných stáží, 
nabídneme dostupné bydlení i or-
dinace za symbolický nájem 1 Kč a 
zvýšíme dotace na přístrojové vy-
bavení ordinací. 

Rodinám zdravotníků, pracu-
jících na směny, zajistíme nonstop 
předškolní zařízení v nemocnicích a 
ve spolupráci s pojišťovnami budeme 
usilovat o vznik nonstop zubní poho-
tovosti. (j09-12D)

Zadavatel/zpracpvatel: PŘÍSAHA občanské hnutí

Nedovolím další hazardování se zdravím našich občanů, říká lídryně Přísahy!

Ing. Karolína Kubisková, lídryně a 
místopředsedkyně hnutí Přísaha


